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Daniela Černá

To jsem ještě neviděl. Ty lži. Šándor, Bachmut a další
vývoj

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-jsem-jeste-nevidel-Ty-lzi-Sandor-Bachmut-a-dalsi-vyvoj-736584

22.05.2023 18:18 | Komentář

„Nikdy jsem nic takového do této doby neviděl. Konflikt se
vyznačuje obrovskou informační válkou. Dezinformace, clony
atd.“ Bezpečnostní analytik Andor Šándor popisuje současnou
situaci ukrajinského konfliku. Osobně se nedomnívá, že se
fronta v Bachmutu z ukrajinské strany drží jen proto, aby z něj
byla vedena protiofenziva. „Jde o zarputilost obou stran
vzhledem k nějaké symbolice. Ukrajinci se rozhodli, že ho
budou bránit za každou cenu. Rusové se rozhodli, že ho dobyjí
za každou cenu,“ uvedl. Předkládá podrobný rozbor znalce dění
na ukrajinské i ruské frontě.
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Šéf ruských žoldnéřů Jevgenij Prigožin ohlásil v sobotu dobytí
Bachmutu. Wagnerovci podle něj začnou město opouštět a předají
ho ruské armádě. Ukrajinský armádní mluvčí oznámil, že se stále
bojuje. Ukrajinci upozorňují naopak na úspěch ukrajinské armády.
Jde o zásadní moment? Ptali jsme se generála, bezpečnostního
poradce Andora Šándora. „Vycházím z toho, že je určitě nesoulad
mezi ukrajinským politickým a vojenským vedením, jak vlastně v
Bachmutu dál působit,“ uvedl Šándor na začátek své analýzy.

„Zelenskyj na summitu G7 v Japonsku připustil, že Bachmut už je jen
v našich srdcích. To znamená, že je v zásadě ztracen. Jestli se
Ukrajincům jako asi před čtrnácti dny povedl nějaký úspěch, kdy se
jim podařilo vytlačit jednu dvě roty ruských válečníků o kilometr dál…
Je potřeba to brát velmi s rezervou. Může jít o morální vzpruhu?
Určitě. Je otázka, jak dlouho jim vydrží,“ dodal.

Popsal i charakter bojů v Bachmutu. „Podle mě to, co se děje v
Bachmutu, je konflikt, kde jde o zarputilost obou stran vzhledem k
nějaké symbolice. Ukrajinci se rozhodli, že ho budou bránit za
každou cenu. Rusové se rozhodli, že ho dobyjí za každou cenu. Je
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otázka, zda tato cena, kterou obě strany platí, je ospravedlnitelná,“
říká. Šándor se osobně nedomnívá, že se fronta v Bachmutu z
ukrajinské strany drží jen proto, aby z něj byla vedena protiofenziva.

Cílem je narušování ukrajinské ofenzivy

„Také bych ani boj o Bachmut nepřirovnával k boji o Stalingrad. Kdo
tak činí, vůbec nechápe, co se dělo za II. sv. války, a vůbec bych to
nedával do žádné souvislosti. Že Rusové chtějí v dobytí Bachmutu
pokračovat dál, tak aby odřízli zásobovací cesty ukrajinské armády,
je zřejmé. Je otázka, zda stažení ukrajinských vojsk na další pozice
nebude pro ně výhodnější, nebo to Rusové už jen zastaví na dané
úrovni a nebudou pokračovat dál,“ analyzoval. „Domnívám se, že
cílem Ruska není žádná velká ofenziva, spíš narušování přípravy
ukrajinské, o které se mluví delší dobu a nikdo zásadně ani netuší,
jak začne, v jakém rozsahu a jakým výsledkem dopadne,“ dodal.   

Relevanci informací, které se k nám dostávají, popsal Šándor takto:
Začal bych dvěma bonmoty nebo přirovnáními. V každé válce je
první obětí pravda. Další přirovnání, které použil Winston Churchill,
je: pravda je ve válce tak drahocenná věc, že ji musí provázet stráž
lží,“ předeslal. „To je přesně to, co vidíme. Nikdy jsem nic takového
do této doby neviděl. Konflikt se vyznačuje obrovskou informační
válkou. Dezinformace, clony atd. Je logické, že Ukrajinci ve snaze
konflikt ustát říkají informace, které nejsou pravdivé. Rusové, aby se
nějak obhájili, také používají zavádějící a nepravdivé informace,“ říká
bezpečnostní expert.

„Když si vezmete logiku jen na jednom případě, mám na mysli
podzimní a zimní ostřelování kritické infrastruktury Ukrajiny, tak
ukrajinské velení téměř vždy hlásilo, že devadesát procent ruských
raket bylo sestřeleno. Minimálně třetina kritické infrastruktury ale byla
rozbita. Nedává to smysl a logiku. Pravda je vždycky někde jinde a
ukáže se v momentě, kdy konflikt skončí a uvidíme jeho výsledek,“
dodal.

A co zabývat se realistickým prostředím konfliktu?
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„V představách mnoha lidí u nás včetně prezidenta, který už loni
vykládal, že když budou Ukrajinci bojovat tak, jak bojují, do konce
roku dobyjí Krym, myslím loňského roku, se projevuje určitá snaha
pokračovat ve stejné propagandě, kterou vedou Ukrajinci. Já to
chápu,“ podotýká Šándor. „Jen pro nás a nejen pro Čechy by mělo
být důležité, abychom se zabývali tím, co je realistické v prostředí
konfliktu. Když řekneme, že Ukrajina nemá šanci dobýt Krym zpátky,
neznamená, že jsme proruští nebo protiukrajinští. Jen se snažíme
konflikt vidět realisticky. Podle mého názoru představa, že se vrátí
situace na Ukrajině před rok 2014 nebo před 24. únor 2022, je
nerealistická. Pohyb někde být může, o tom není pochyb, jen je
otázka, jak významný a jak velký bude,“ dodává. 

Publikum, pro které jsou informace určené, je široké. „Étos, který šíří
po světě Zelenskyj, je v tom, aby udržel vnitřní podporu Ukrajinců,
která je nesmírně důležitá, aby neprohráli fatálně. Je důležitá i pro
podporu Západu, která je ne vždy úplně stejná v praktické rovině
jako ve verbální,“ říká Šándor.

Vidí určitý rozpor mezi tím, co Západ slibuje a dělá. „Proč rok a půl
odoláváme nějakým červeným liniím? Že nedáme tanky,
dělostřelectvo, letadla a nakonec jim vše dáme? Na co jsme čekali?
Proč jsme jim to nedali hned? Vůbec nerozumím a nepřijde mi to ze
strany Západu jako dvakrát promyšlený a upřímný přístup vůči
Ukrajincům. Odráží se v něm neustálá nedůvěra ve schopnosti
Ukrajiny se s Ruskem popasovat mnohem lépe, než to vypadá teď,“
popsal. „Vždycky se pak stane něco, kdy se červená linie překročí a
řekneme: dobře, dáme jim ty stíhačky F-16. Ale pro mě je důležitá
otázka, odkud budou operovat na ukrajinském válčišti? Nejsem si
jistý, že by měla Ukrajina jedno letiště, ze kterého by je mohla
zodpovědně provozovat. Každý stát, který je zavedl, musí dělat
úpravy na letištích. Provozování starých sovětských typů je opravdu
něco jiného než provozování letounů F-16 a dalších západních
strojů,“ vysvětlil.

Na stíhačky musejí být letiště připravená
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Americký prezident Joe Biden na summitu šéfů států a vlád zemí
skupiny G7 v japonské Hirošimě oznámil další pomoc Ukrajině ve
výši 375 milionů dolarů (8,2 miliardy Kč). Podpoří i dodávky stíhaček
F-16. „Američané ještě v minulých měsících říkali, že to Ukrajinci
nepotřebují, že to nejde a nic nedostanou. Pak Spojené státy jako
země, která je vyrábí a prodává, bez kterých by je ani Nizozemci či
jiné země nesměli dodat, prohlásily, že souhlasí. Nepochybně
peníze, o kterých mluví Joe Biden, musejí jít na nějakou úpravu
letišť, aby byli schopní Ukrajinci letouny provozovat, zajistit výcvik
pilotů, stroje opravovat a logisticky zajišťovat,“ uzavřel.   

Psali jsme:

A teď na hanbě Lidl. „21,90 nebo 29,90?“ Válka pokračuje

Zálom (Svobodní): Je to tak, aktivisté za 30 km/h jsou teroristé

Peter Juza: Svet potrebuje rozvíjajúcu sa Strednú Áziu

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ted-na-hanbe-Lidl-21-90-nebo-29-90-Valka-pokracuje-736563
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ted-na-hanbe-Lidl-21-90-nebo-29-90-Valka-pokracuje-736563
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Zalom-Svobodni-Je-to-tak-aktiviste-za-30-km-h-jsou-teroriste-736561
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Zalom-Svobodni-Je-to-tak-aktiviste-za-30-km-h-jsou-teroriste-736561
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/nazory-a-petice/Peter-Juza-Svet-potrebuje-rozvijajucu-sa-Strednu-Aziu-736560
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/nazory-a-petice/Peter-Juza-Svet-potrebuje-rozvijajucu-sa-Strednu-Aziu-736560
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Je to diskriminace, říkají o nových cenách dálničních známek
Svobodní
 
 

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v
jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

123 - 4175230287/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

Redakci PL můžete podpořit i zakoupením předplatného.
Předplatitelům nezobrazujeme reklamy.

Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.

reklama

Článek obsahuje štítky

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Je-to-diskriminace-rikaji-o-novych-cenach-dalnicnich-znamek-Svobodni-736559
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Je-to-diskriminace-rikaji-o-novych-cenach-dalnicnich-znamek-Svobodni-736559
https://www.parlamentnilisty.cz/predplatne
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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Biden , generál , Rusové , Šándor , Ukrajina , Ukrajinci , válka ,
dezinformace , Zelenskyj , Bachmut

Ukrajina (válka na Ukrajině)

Zprávy z bojiště jsou v reálném čase těžko ověřitelné, ať již
pocházejí z jakékoliv strany konfliktu. Obě válčící strany z
pochopitelných důvodů mohou vypouštět zcela, nebo částečně
nepravdivé (zavádějící) informace.

Stručné informace týkající se tohoto konfliktu aktualizované ČTK
několikrát do hodiny naleznete na této stránce. Redakční obsah PL
pojednávající o tomto konfliktu naleznete na této stránce.

Ukrajinci

Informace pro ukrajinské občany na území ČR v návaznosti na
ruskou agresi na Ukrajině na leznete na oficiálních stránkách MV
ČR. MV ČR také pro tento účel zřídilo samostatný portál. Základní
informace o ukrajinské diaspoře v České republice naleznete na
těchto stránkách.

autor: Daniela Černá

Ing. Zbyněk Stanjura byl položen dotaz

Proč tedy ty změny?

Tvrdíte, že jste neporušili slib a jste daně celkově nezvýšili, protože i
když některé zvyšujete, tak jiné jste snížili. Já tomu tak vůbec
nerozumím, proč ty změny? K čemu, když nepřinesou státu žádné
peníze na umoření dluhu? Proč to tedy nemohlo být jako dosud? A
přicházíte tak vůbec s reformou neb...

https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Biden
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/gener%C3%A1l
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Rusov%C3%A9
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C5%A0%C3%A1ndor
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ukrajinci
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/dezinformace
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Zelenskyj
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Bachmut
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Valka-na-Ukrajine-on-line-aktuality-694197
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka%20na%20Ukrajin%C4%9B
https://www.mvcr.cz/clanek/informace-pro-obcany-ukrajiny.aspx
https://www.nasiukrajinci.cz/cs/
https://www.ukrajinci.cz/
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Zbynek-Stanjura-1968
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Zbynek-Stanjura-1968
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=155230
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Vstoupit do diskuse Tisknout

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 26

Diskuse obsahuje 77 příspěvků
 

Uživateli nejlépe hodnocený příspěvek

Pan Šándor to docela pěkně nakousnul., Stan1 , 22.05.2023
19:28:26
Podle projektu War Tears jsou nenahraditelné ztráty AFU u
Artěmovsku od 22. února 2022 55 000 zabitých. Jen tohle místo !
Celkově k 18. květnu podle projektu ukrajinští vojáci ztratili 264 432
zabitých. 4 zranění připadají na 1mrtvého - takže zničena byla cela
armáda AFU vycvičena za 9 let americkými a NATO instruktory.
Samozřejmě zařvaly stovky vojáků důstojníků USA a NATO. To je
válka. Artěmovsk je past na ničení vojáků UA - taktika my ustoupíme
- pojďte - AFU se nahrne a ARF to semele. 7násobná palebná
převaha maže převahu v mužích. Celkově však američtí zpravodajští
důstojnici jako McGregor, Ritter a další uvádějí počty padlých
ukrajinských vojáků 300 000 až 500 000 !!! Himarsy pohořely,
Patrioty pohořely, hoří britské Strom Shadow. Nu teď riskují USA
ztrátu prestiže a ceny ve světě když dodají F-16 ! Ty hořej, padaj
kam chtějí. Rusko bude mít další sbírku F-16 a bude znát tajné
techniky USA. Holt blbost lidská je nezměrná !

| 16 | 0

Další články z rubriky

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-jsem-jeste-nevidel-Ty-lzi-Sandor-Bachmut-a-dalsi-vyvoj-736584/diskuse
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4:43 „Holé zadky ne!” „Bydlí v garáži.” Chorvatsko se hodně mění

Chorvaté začínají mluvit o stinných stránkách letního masového
turismu. Chorvatsko se mění a mělo by…

13:45 A teď na hanbě Lidl. „21,90 nebo 29,90?“ Válka pokračuje
21:26 Bobošíková listuje Stanjurovým balíčkem: Tak jak je to s tím
šetřením?
20:12 Fiala odmítá ustupovat nátlaku. Skoro všichni odborníci mu
prý řekli, že balíček je potřeba
18:18 To jsem ještě neviděl. Ty lži. Šándor, Bachmut a další vývoj
14:27 Venkov povstal proti městu. Kvůli jídlu. EU se může třást
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https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ted-na-hanbe-Lidl-21-90-nebo-29-90-Valka-pokracuje-736563
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Bobosikova-listuje-Stanjurovym-balickem-Tak-jak-je-to-s-tim-setrenim-736599
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Fiala-odmita-ustupovat-natlaku-Skoro-vsichni-odbornici-mu-pry-rekli-ze-balicek-je-potreba-736596
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-jsem-jeste-nevidel-Ty-lzi-Sandor-Bachmut-a-dalsi-vyvoj-736584
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Venkov-povstal-proti-mestu-Kvuli-jidlu-EU-se-muze-trast-736567

